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При выполнении заданий с кратким ответом впишите в поле для ответа цифру, которая соответствует
номеру правильного ответа, или число, слово, последовательность букв (слов) или цифр. Ответ
следует записывать без пробелов и каких-либо дополнительных символов. Так как на экзамене
распознавание апострофа в бланках ответов будет затруднено, записывайте ответ в полной форме,
например: donotknow, вместо don'tknow.

В заданиях, где нужно установить соответствие между двумя столбцами, ответ запишите в виде
сочетания букв и цифр, соблюдая алфавитную последовательность букв левого столбца. Некоторые
данные правого столбца могут использоваться несколько раз или не использоваться вообще.
Например: А1Б1B4Г2.

Если вариант задан учителем, вы можете вписать или загрузить в систему ответы к заданиям с
развернутым ответом. Учитель увидит результаты выполнения заданий с кратким ответом и сможет
оценить загруженные ответы к заданиям с развернутым ответом. Выставленные учителем баллы
отобразятся в вашей статистике.

1. Ука жи те номер под черк ну то го фраг мен та, в ко то ром до пу ще на ошиб ка.
 

The price for (1) the 60-acre estate (2) in Atlanta (3) is twenty-seven thousands dollars (4).
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

2. Рас по ло жи те ре пли ки так, чтобы по лу чил ся связ ный диа лог. Вы бе ри те один из пред ло жен ных
ва ри ан тов от ве та.
 

A.  I know. It's a shame we haven't kept in touch. Is it true that you are about to move overseas?
B.  Thank you ever so much. I'll come.
C.  How are you? It's been ages since I saw you.
D.  I'd love to. Oh, is there an Underground station near your place? My car is in the garage.
E.  Yes, next month, in fact  — to Istanbul. Listen, there are a few people coming round tomorrow

evening. Are you free to join us?
F.  Barking is the nearest. It takes ten minutes to walk from there to our place. I'll e-mail you a map with

directions.
1) CAEDFB 2) CEDFAB 3) CBADFE 4) CADFBE

Personal space is the term that refers (1) ... the distance we like to keep between ourselves and other
people. When someone we do not know well gets too close we usually begin to feel uncomfortable. Living in
cities has made people develop new skills for dealing (2) ... situations where they are very close to strangers.
Most people (3) ... crowded trains try not to look at strangers, they avoid (4) ... skin contact, and we
apologise (5) ... people if our hands touch by (6) ... mistake. People use newspapers as (7) ... barrier between
themselves and other people and if they still do not have a newspaper, they stare (8) ... the distance, making
sure they are not looking into anyone‟s eyes.

3. Про чи тай те текст. Вставь те на место про пус ка (1) про пу щен ное слово.
1) at 2) to 3) for 4) in

4. Про чи тай те текст. Вставь те на место про пус ка (5) про пу щен ное слово.
1) to 2) for 3) before 4) from
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5. Уста но ви те со от вет ствие между ре пли ка ми-сти му ла ми и от вет ны ми ре пли ка ми. Вы бе ри те один
из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. Одна от вет ная ре пли ка яв ля ет ся лиш ней.
 

РЕ ПЛИ КИ-СТИ МУ ЛЫ  ОТ ВЕТ НЫЕ РЕ ПЛИ КИ
1.  Let’s meet at 7, shall we?
2.  Please send my love to your mother.
3.  Can I use your laptop?
4.  Do you mind if we stay for another week?  

A.  Never mind.
B.  Yes, no problem.
C.  I don’t mind it at all.
D.  Certainly I will.
E.  Agreed.

 

1) 1D2BЗЕ4A 2) 1B2DЗС4A 3) 1E2DЗВ4C 4) 1E2B3A4C

Have you ever visited the doctor with an earache or a sore throat? Chances are, you (1) ... antibiotics to
treat the problem. Alexander Fleming (2) ... across the first antibiotic, penicillin, by accident in 1928. The
medicine was then developed and became widely available in the 1940s. It (3) ... against anything from
blood poisoning to tonsillitis. In fact, since then, antibiotics (4) ... so easy to obtain that they are being
overused. They are really for treating serious bacterial infections. Some people believe that antibiotics can be
used to cure the common cold or flu but, as these are both viruses, antibiotics (5) ... no effect on them
whatsoever. The overuse of antibiotics (6) ... infections known as superbugs to develop. These superbugs are
too tough {устой чи вый) for antibiotics to fight and may be a big problem for future generations. So what
can we do? Well, only take antibiotics when necessary and, if your doctor (7) ... them to you, be sure to
follow the instructions and finish the course.

6. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (1).
1) were given 2) gave 3) were giving 4) have given

7. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (5).
1) have 2) has had 3) had 4) had had

8. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (6).
1) was caused 2) is caused 3) has caused 4) has been caused

9. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (7).
1) will give 2) is given 3) had given 4) gives

Archaeologists (1) ... that a perfectly preserved 5,500-year-old shoe has been discovered in a cave in
Armenia in south-west Asia. It is (2) ... to be the oldest leather shoe ever found. The shoe was made of a
single piece of leather, stitched at the front and back, and was shaped to fit the wearer’s foot. It had been
stuffed with grasses, either for warmth or to make sure it kept its shape. The shoe is relatively small but we
can’t say for (3) ... whether it was worn by a man or a woman,’ says Dr Ron Pinhasi, an archaeologist on the
research team. ‘We thought at first that it was about 600−700 years old because it was in such good shape.’
Shoes of this type from later periods have turned up in archaeological excavations in various places in
Europe, and shoes of a very similar design were still being used on the Aran Islands off the west coast of
Ireland as (4) ... as the 1950s. It’s obviously a style which (5) ... popular for thousands of years.

10. Какое слово (сло во со че та ние) про пу ще но на по зи ции (1)?
1) report 2) reveal 3) present 4) record 5) spread

11. Какое слово (сло во со че та ние) про пу ще но на по зи ции (2)?
1) valued 2) felt 3) guessed 4) believed 5) concerned

12. Какое слово (сло во со че та ние) про пу ще но на по зи ции (3)?
1) clear 2) exact 3) true 4) sure 5) definite

13. Какое слово (сло во со че та ние) про пу ще но на по зи ции (4)?
1) recently 2) shortly 3) presently 4) immediately 5) soon

14. Какое слово (сло во со че та ние) про пу ще но на по зи ции (5)?
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1) held 2) kept 3) remained 4) lasted 5) continued

§1. In 2004, Pen Hadow became the first person to trek to the North Pole alone. That meant swimming
through unimaginably cold waters, fighting frostbite and risking encounters with polar bears. Just eight
months later, he made a similar trip to the South Pole. Now he is back in the Arctic again, preparing for an
expedition he says is somewhat of a different kind. This time there is far more at stake. Pen and two
colleagues will set out on a three-month, 1,000-kilometre trek to the North Pole, taking detailed
measurements of the thickness and density of the ice. Nobody has ever done this before, and he knows the
results will be of vital importance to the scientific community. This will be the truest picture yet of what
global warming is doing to the ice that covers the polar region.

§ 2. Pen and his wife live in the country with their two children. 'They were one and five when I last
went, and I made a mistake in the way I said goodbye. I thought it would be a good idea to say to my son,
"You’re the man of the house now, look after your mum and your sister." He absolutely took it to heart,
asking his mum how she was all the time, but the strain eventually became too much. While it was well
intentioned, it was an unfair thing to do'. For similar reasons he is planning to have very little contact with
them while in the Arctic. 'If you call them, you remind them how far away you are'.

§ 3. He is spending these last days before departure preparing his kit "Out on the ice, one is virtually
incapable of mending things," he says. With him will be Ann Daniels, one of the world’s leading polar
explorers, and the expedition photographer, Martin Hartley. They will be supported by a crew of six, flying in
supplies. Being part of a team is actually more stressful to someone with his mentality, says Pen, and
something else is on his mind top. "I'm going to be 47 on Thursday. I’ve done far less training than I’m
comfortable with." Why? "Organisational things always seem more urgent. So I’m almost fearful of what I'm
going to ask of myself."

§ 4. Pen believes his mission reconnects exploration with the search for knowledge that drove previous
generations into the unknown. "Making it to the North Pole was ultimately a personal ambition," he admits,
"and of limited value to anyone beyond the polar adventuring community. This time, scientists will profit
from the data, and we’re creating a platform in which to engage as many people as possible in what’s
happening in the Arctic Ocean."

15. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та в со от вет ствии с со дер жа ни ем при ве ден но -
го выше тек ста.
 

In paragraph 1, what do we learn about Pen Hadow’s opinion of the new expedition?
1) He thinks it may be harder than his previous journeys

2) He is aware of the huge significance of its aims
3) He is looking forward to the scientific work it will involve

16. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та в со от вет ствии с со дер жа ни ем при ве ден но -
го выше тек ста.
 

When talking about leaving his children for long periods, Pen mentions feeling
1) guilty that he once added to the pressure caused by his absence

2) sad that he is missing so much of their growing up 3) sorry that he can’t telephone more often

17. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та в со от вет ствии с со дер жа ни ем при ве ден но -
го выше тек ста.
 

What is worrying Pen about the new expedition?
1) whether the equipment will work properly in icy conditions

2) whether he will be mentally prepared 3) whether he will still be fit enough to take part

18. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та в со от вет ствии с со дер жа ни ем при ве ден но -
го выше тек ста.
 

When he compares the new expedition to his previous ones, Pen feels.
1) pleased that more people will benefit from it 2) doubtful about its long-term usefulness

3) relieved that the general public will be more supportive
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19. Пе ре ве ди те на ан глий ский язык фраг мент пред ло же ния, дан ный в скоб ках.
 

I signed the contract the (на днях) day.

20. Про чи тай те текст. Вы пи ши те по два лиш них слова в по ряд ке их предъ яв ле ния в тек сте.
 

Most food was fresh, not such frozen. When you went shopping you could ask for the piece of meat you
there wanted and see the butcher cutting it instead of finding it ready wrapped in plastic.

21. Пе ре ве ди те на ан глий ский язык фраг мент пред ло же ния, дан ный в скоб ках.
 

(Никто) of the five climbers continued to go up the mountain because it was snowing.

22. Пе ре ве ди те на ан глий ский язык фраг мент пред ло же ния, дан ный в скоб ках.
 

The two candidates applied for the post, but (ни один) of them had the necessary qualifications.

23. Про чи тай те пред ло же ния. За пол ни те про пус ки ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс лу сразу
для двух пред ло же ний. За пи ши те слово в блан ке от ве тов толь ко ОДИН раз.
 

Kelly walked hand in ... with her father on the beach.
Could you lend me a ... with this piano? I need to move it across the room.

24. Про чи тай те пред ло же ния. За пол ни те про пус ки ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс лу сразу
для двух пред ло же ний. За пи ши те слово в блан ке от ве тов толь ко ОДИН раз.
 

I only see James from ... to time. He lives quite far away and he’s always working.
It’s ... to slow down and enjoy life more.

Honey was the main source of sugar in ancient times. It was highly prized not only as a foodstuff
but (1) ... as a medicine. In those days, the art of bee keeping (2) ... known only to a select few members of
secret societies, who were treated with great respect. Nowadays, of course, bee-keeping is not surrounded by
such mystique. It is a popular hobby that can be (3) ... up by anyone with a (4) ... money to spend and some
space in their garden.

25. Про чи тай те текст. За пол ни те про пуск (1) толь ко одним сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово
долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

26. Про чи тай те текст. За пол ни те про пуск (2) толь ко одним сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово
долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

27. Про чи тай те текст. За пол ни те про пуск (3) толь ко одним сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово
долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

28. Про чи тай те текст. За пол ни те про пуск (4) толь ко одним сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово
долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

(1) ... of the nicest ways to spend a summer afternoon is to have a picnic. (2) ... is something about eating
out of doors that is very special. Of (3) ... , some things are essential if the picnic is going to be an enjoyable
experience. The weather has to be sunny; (4) ... many people enjoy eating sandwiches in the pouring rain!
The site must be carefully chosen. Then, when the meal is finished, you can just relax in the sunshine, or go
for a swim.

29. Про чи тай те текст. За пол ни те про пуск (1) толь ко одним сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово
долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

30. Про чи тай те текст. За пол ни те про пуск (2) толь ко одним сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово
долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

31. Про чи тай те текст. За пол ни те про пуск (3) толь ко одним сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово
долж но со дер жать не более 15 сим во лов.
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32. Про чи тай те текст. За пол ни те про пуск (4) толь ко одним сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово
долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

Tea is an (1) ... popular drink with many people. It is estimated that the consumption of tea in England
alone exceeds 165 million cups daily. Despite this, the drink was virtually (2) ... in England until about 400
years ago. The first reference to tea in England comes in a diary written in 1660. However, its (3) ... really
took off after the marriage of King Charles II to Catherine of Braganza. It was her great love of tea that made
it (4) ... .

33. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен ных. B ответ за пи ши те
слово в той форме, в ко то рой оно долж но сто ять в пред ло же нии. Пом ни те, что каж дое слово может
быть ис поль зо ва но толь ко один раз и что за дан ную форму слова не об хо ди мо из ме нить. За пол ни те
про пуск (1).
 

FASHION, EXTREME, KNOWN, POPULAR

34. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен ных. B ответ за пи ши те
слово в той форме, в ко то рой оно долж но сто ять в пред ло же нии. Пом ни те, что каж дое слово может
быть ис поль зо ва но толь ко один раз и что за дан ную форму слова не об хо ди мо из ме нить. За пол ни те
про пуск (2).
 

FASHION, EXTREME, KNOWN, POPULAR

35. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен ных. B ответ за пи ши те
слово в той форме, в ко то рой оно долж но сто ять в пред ло же нии. Пом ни те, что каж дое слово может
быть ис поль зо ва но толь ко один раз и что за дан ную форму слова не об хо ди мо из ме нить. За пол ни те
про пуск (3).
 

FASHION, EXTREME, KNOWN, POPULAR

36. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен ных. B ответ за пи ши те
слово в той форме, в ко то рой оно долж но сто ять в пред ло же нии. Пом ни те, что каж дое слово может
быть ис поль зо ва но толь ко один раз и что за дан ную форму слова не об хо ди мо из ме нить. За пол ни те
про пуск (4).
 

FASHION, EXTREME, KNOWN, POPULAR

1.  She described the whole play to us ... detail.
2.  Both my sons are crazy ... old motorbikes.
3.  The restaurant prides itself ... having the best pizza in town.
4.  There are so ... lemons in the fridge that I can't make lemonade.
5.  ... Susan use to be slim when she was at university?
6.  Bob Dylan ... original name was Robert Zimmerman won the Nobel Prize in Literature in 2016.
37. Про чи тай те пред ло же ние (1). За пол ни те про пуск ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс лу.

Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

38. Про чи тай те пред ло же ние (2). За пол ни те каж дый из про пус ков толь ко ОДНИМ сло вом, под хо -
дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

39. Про чи тай те пред ло же ние (3). За пол ни те каж дый из про пус ков толь ко ОДНИМ сло вом, под хо -
дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

40. Про чи тай те пред ло же ние (4). За пол ни те каж дый из про пус ков толь ко ОДНИМ сло вом, под хо -
дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.


